
Protokół z XXII Sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 25. 05. 2012 r.

Ad. 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy, Ewa Czajka przywitała zebranych  stwierdziła, że w sesji bierze 

udział 12 radnych, nieobecni  radni, to M. Wróblewski i J. Małagocki  następnie  przedstawiła 

porządek obrad.

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy.

4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami.

5. Informacja  o  zatrudnieniu  i  finansach  w  szkołach  i  przedszkolu  w  bieżącym  roku  w 

porównaniu  z  latami  poprzednimi  oraz  symulacja  na  lata  przyszłe  przy  założeniu 

niezmienności prawa oświatowego.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2012; 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na realizację zadania 

publicznego; 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania środków dla Policji;

d) zmiany uchwały Rady Gminy Zaklików  Nr XVIII/108/2012, z dnia 10 lutego 2012r., 

w sprawie likwidacji Zakładu Usług Komunalnych w Zaklikowie; 

e) wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Zaklików; 

f) określenia wysokości, oraz zasad przyznawania i wypłacania diet przysługujących 

radnym Gminy Zaklików. 

g) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku- Karta 

Nauczyciela- nauczycieli – pedagogów zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Zaklików; 

h) uchwalenia  Gminnego Programu Ochrony i  Promocji  Zdrowia  Psychicznego na 

lata 2012- 2015. 

7. Zapytania i interpelacje.
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8. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, by w związku z obecnością na sesji wybranego 

w wyborach uzupełniających radnego R. Polańskiego, wprowadzić do porządku obrad, jako 

punkt 2 „ślubowanie radnego”. Wójt Gminy, Z. Wójcik zaproponował, by w pkt 6 „i” ująć 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików, a w 

pkt  6  „j”  podjęcie  uchwały  w sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  Zaklików do zawarcia 

porozumienia międzygminnego z Gminą Stalowa Wola w sprawie realizacji zadań własnych 

Gminy  Zaklików  w  zakresie  zagospodarowania  odpadów  przez  Gminę  Stalowa  Wola. 

Przewodnicząca  Rady  zaproponowała,  by  projekt  uchwały  dotyczący  zmiany  wieloletniej 

prognozy  finansowej  umieścić  w  pkt  6  „b”,  bezpośrednio  po  zmianie  do  budżetu.  Wójt 

zgodził się z propozycją. Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie zgłoszone do 

porządku  obrad  poprawki.  Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  pkt  2  „ślubowanie 

radnego” głosowało 12 radnych; za wprowadzeniem do porządku obrad pkt 7”b” głosowało 

12 radnych; za wprowadzeniem do porządku obrad pkt „’j” głosowało 12 radnych.

Następnie  poddała  pod  głosowanie  porządek  obrad  wraz  z  przyjętymi  poprawkami.  Za 

przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych.

Przyjęty porządek obrad XXII Sesji Rady Gminy Zaklików.

1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.

3.  Ślubowanie radnego/

3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4.  Informacje Przewodniczącej Rady Gminy.

5.  Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami.

6.  Informacja  o  zatrudnieniu  i  finansach  w  szkołach  i  przedszkolu  w  bieżącym  roku  w 

porównaniu  z  latami  poprzednimi  oraz  symulacja  na  lata  przyszłe  przy  założeniu 

niezmienności prawa oświatowego.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2012; 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików,

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na realizację zadania 

publicznego; 
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d) zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania środków dla Policji;

e) zmiany uchwały Rady Gminy Zaklików  Nr XVIII/108/2012, z dnia 10 lutego 2012r.,  

w sprawie likwidacji Zakładu Usług Komunalnych w Zaklikowie; 

f)  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Zaklików; 

g) określenia wysokości, oraz zasad przyznawania i wypłacania diet przysługujących 

radnym Gminy Zaklików. 

h) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

nie  wymienionych  w  art.  42  ust.  3  Ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  roku-  Karta 

Nauczyciela-  nauczycieli  –  pedagogów  zatrudnionych  w  placówkach  oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Zaklików; 

i) uchwalenia  Gminnego Programu Ochrony i  Promocji  Zdrowia  Psychicznego na 

lata 2012- 2015. 

j) upoważnienia Wójta Gminy Zaklików do zawarcia porozumienia międzygminnego 

z Gminą Stalowa Wola w sprawie realizacji  zadań własnych Gminy Zaklików w 

zakresie zagospodarowania odpadów przez Gminę Stalowa Wola.

8.  Zapytania i interpelacje.

9. Zamknięcie obrad.

Ad. 2.

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła obecnych o powstanie z miejsc, następnie odczytała 

rotę ślubowania, nowo wybrany radny, Ryszard Polański wypowiedział formułę „ ślubuję, tak 

mi dopomóż Bóg”.  Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła,  że od tej  pory w sesji  bierze 

udział  13  radnych.  Przewodnicząca  Gminnej  Komisji  Wyborczej,  Aneta  Dziekanowska 

wręczyła radnemu R. Polańskiemu zaświadczenie Terytorialnej Komisji Wyborczej o wyborze 

na  radnego  Rady  Gminy  Zaklików.  Radny  R.  Polański  zabrał  głos,  zobowiązał  się  do 

przeznaczenia swoich diet na cele społeczne, w pierwszej kolejności na wykonanie podjazdu 

dla niepełnosprawnego mieszkańca Zaklikowa.

Ad. 3.

Protokół z XX i XXI  Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie.

Ad. 4.
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Przewodnicząca Rady Gminy poinformował zebranych o zaproszeniu z MZK w Stalowej Woli 

na  spotkanie  w  sprawie  gospodarki  odpadami,  prośbie  mieszkańców  Szeliny  o  remont 

mostków,  prośbie  pensjonariusza  zakładu  karnego  w  sprawie  udostępnienia  danych 

teleadresowych radnych Rady Gminy Zaklików. Następnie oddała głos Paniom Katarzynie 

Rogoży  i  Justynie  Paleń,  które  zwróciły  się  do  Rady  o  wsparcie  pomysłu  stworzenia  w 

Zaklikowie  świetlicy  środowiskowej  dla  dzieci.  Zaproponowały,  że  taka  świetlica  mogłaby 

powstać w budynku starego ośrodka zdrowia, który znajduje się w bezpośredniej bliskości 

szkoły.  Zobowiązały  się  do  podjęcia  starań  zmierzających  do  pozyskania  środków 

zewnętrznych na organizację świetlicy. Radni poparli  tę inicjatywę, stwierdzili,  że z jednej 

strony powstanie świetlicy będzie korzystne dla dzieci, z drugiej zaś pozwoli zagospodarować 

niszczejący budynek starego ośrodka zdrowia.

Wójt  poparł  pomysł  powołania  świetlicy,  stwierdził,  że  zagospodaruje  to  czas  młodzieży, 

zapytał  o  kwalifikacje jakie musi posiadać personel zatrudniony,  obiecał pomoc zarówno 

materialną jak i merytoryczną. Przewodnicząca Rady Gminy, E. Czajka poprosiła o wstępne 

oszacowanie  kosztów powstania świetlicy,  obiecała,  że poinformuje  radnych o wysokości 

środków, jakie należałoby przeznaczyć na ten cel.

Następnie  poinformowała  zebranych  o  proteście  mieszkańców  Zaklikowa,  dotyczącym 

zamiaru sprzedaży tzw. „ścionek” który wpłynął w dniu sesji. 

Ad.5.

Wójt uzupełnił przekazane radnym sprawozdanie o informacje na temat spotkania w MZK w 

Stalowej Woli w sprawie gospodarki odpadami. Poinformował, że wszystkie gminy powiatu 

stalowowolskiego zamierzają podpisać porozumienie, na mocy którego Stalowa Wola będzie 

odbierać śmieci. Radny R. Polański odniósł się do ostatniego punktu sprawozdania Wójta, 

apelując, by wszyscy byli dobrej myśli. Radna B. Hołody zapytała, czy możliwe jest, by lampy 

świeciły dłużej. Wójt odpowiedział, że na czas letni zamierza w większości miejsc wrócić do 

starego czasu oświetlenia. Radny A. Grzyb zapytał, czy podpisanie porozumienia ze Stalową 

Wolą wpłynie na wielkość opłat,  jakie ponoszą mieszkańcy.  Wójt  stwierdził,  ze taniej  nie 

będzie, a opłaty będą uzależnione od liczby mieszkańców gospodarstwa.

Ad.6.
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Dyrektor  GZEAS,  A.  Koch  przedstawił  informację  o  zatrudnieniu  i  finansach  w szkołach  i 

przedszkolu w bieżącym roku w porównaniu z latami poprzednimi oraz symulacja na lata 

przyszłe  przy  założeniu  niezmienności  prawa  oświatowego.  Następnie  objaśnił  zebranym 

zestawienia  tabelaryczne  dotyczące  zatrudnienia  nauczycieli  i  obsługi,  liczby  dzieci  oraz 

nakładów na oświatę w przeciągu kilku lat. Radni apelowali, by na przyszłość nie uwzględniać 

w wydatkach na oświatę wydatków inwestycyjnych, takich jak budowa hali  sportowej czy 

boiska. Stwierdzili, że ujecie w sprawozdaniu takich wydatków powoduje jego nieczytelność. 

Następnie dyrektorzy poszczególnych placówek odnieśli się do sprawozdania, dyrektor ZSO 

w Zaklikowie, W. Plennikowski wytknął kilka błędów i nieścisłości w sprawozdaniu. Zastępca 

Przewodniczącej  Rady  Gminy,  K.  Oszust  zapytał,  ilu  nauczycieli  zatrudnionych  na  czas 

nieokreślony jest przewidzianych do zwolnienia. Dyrektor ZSO w Zaklikowie odpowiedział, że 

dwie osoby.

W tym momencie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10 min. przerwy.

Ad.7.

Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2012; Skarbnik Gminy, D. 

Puzio  wyjaśniła  projekt  uchwały,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  pozytywnie 

zaopiniowała projekt. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu.

b)  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy  Zaklików;  Komisja  Budżetu  i 

Finansów  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały.  Uchwała  została  podjęta 

jednogłośnie.

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na realizację zadania 

publicznego; Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały, 

uchwała podjęta została jednogłośnie.

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania środków dla Policji; Komisja Budżetu i 

Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, uchwałę podjęto jednogłośnie.
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e) zmiany uchwały Rady Gminy Zaklików  Nr XVIII/108/2012, z dnia 10 lutego 2012r.,  

w sprawie likwidacji  Zakładu Usług Komunalnych w Zaklikowie;   Wójt  wyjaśnił,  że 

podjecie  uchwały  ułatwi  procedurę  likwidacji  zakładu  i  jego  przejścia  do  Urzędu 

Gminy. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, jeden radny wstrzymał się od 

głosu.

f)  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Zaklików;  Uchwała została podjęta jednogłośnie.

g) określenia wysokości, oraz zasad przyznawania i wypłacania diet przysługujących 

radnym Gminy Zaklików.; Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, K. Oszust wyraził 

wątpliwość, czy uchwała może być podjęta w takim kształcie. Zarzucił, że podstawa 

wypłaty diety musi być lista obecności na sesji Rady Gminy lub posiedzeniu komisji. 

Wójt wyjaśnił, że przedstawiając radnym projekt uchwały, chciał, by radny dostawał 

dietę  nawet  w miesiącu,  w  którym nie  odbyła  się  sesja  lub  nie  było  posiedzenia 

komisji. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, jeden radny był przeciw.

h) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

nie  wymienionych  w  art.  42  ust.  3  Ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  roku-  Karta 

Nauczyciela-  nauczycieli  –  pedagogów  zatrudnionych  w  placówkach  oświatowych 

prowadzonych  przez  Gminę  Zaklików;   Komisja  Oświaty  pozytywnie  zaopiniowała 

projekt uchwały, uchwała podjęta została jednogłośnie.

i) uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Psychicznego na lata 

2012- 2015.; uchwała podjęta została jednogłośnie.

j) upoważnienia Wójta Gminy Zaklików do zawarcia porozumienia międzygminnego z 

Gminą Stalowa Wola w sprawie realizacji zadań własnych Gminy Zaklików w zakresie 

zagospodarowania  odpadów przez Gminę Stalowa Wola.  Uchwała podjęta  została 

jednogłośnie.
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Ad. 8.

Radny M. Mach zapytał, czy wystosowano pismo do wykonawcy remizy w Lipie wzywające 

do  usunięcia  usterek.  Radny  P.  Szwedo  zapytał,  kiedy  będzie  robiony  remont  drogi  na 

Szelinie. Kierownik działu inwestycji, Pani A. Łosek poinformowała, że przetarg rozstrzygnięty 

będzie  4 czerwca.  Radny E.  Szymanowski  zaapelował  o  szybsze naprawy dróg gminnych. 

Wójt poinformował,  że w poniedziałek zostanie podpisana umowa na remonty.  Radny A. 

Grzyb  zapytał,  czy  Urząd  dysponuje  wykazem  świecących  lamp  na  terenie  Gminy.  Wójt 

poinformował,  że jest taki  wykaz wraz z mapą,  na której zaznaczone są lampy. Radny A. 

Grzyb zaapelował także o uprzątniecie i wykoszenie stadionu na Dni Zaklikowa. Stwierdził, że 

należy zwrócić uwagę władzom klubu SANNA na stan obiektu. Radny J.  Gajowiak zwrócił 

uwagę na konieczność naprawy schodów przy ośrodku zdrowia oraz przeniesienie lampy na 

Zastawiu.  Wójt  zobowiązał  się  do  ponownego  przeglądu  oświetlenia,  co  do  schodów, 

obiecał, że jeśli będą środki, zostaną one naprawione. Radna B. Hołody zwróciła uwagę, że 

potrzebna  jest  przeróbka  podjazdu  do  ośrodka  w  Lipie.  Radny  A.  Grzyb  zapytał,  kiedy 

rozpocznie się budowa Orlika w Zaklikowie i  czy uda się uratować dęba rosnącego przed 

szkołą. Wójt wyjaśnił, ze boisko musi być ukończone i rozliczone do końca roku, zaś dąb musi 

zostać  wycięty.  Radny  P.  Szwedo zaapelował  o  budowę dalszych  odcinków kanalizacji  w 

Zdziechowicach. Radny K.  Ziemiński  poinformował,  że Spółka Wodna otrzymała 10 tys.  zł  

dotacji  ze  Starostwa,  5  tys.  zł  od  Wojewody  oraz  5  tys.  zł  od  Marszałka  Województwa. 

Podziękował  wszystkim  zaangażowanym  w  pozyskanie  środków,  a  w  szczególności 

Wicestaroście  stalowowolskiemu,  Mariuszowi  Sołtysowi.  Radny  M.  Mach  zaproponował, 

żeby  Spółka  wystąpiła  jeszcze  o  środki  do  Funduszu  Leśnego.  Radny  P.  Szwedo poprosił  

o przygotowanie informacji na temat regulacji gruntów pod remizą w Zdziechowicach.

Sołtys Zaklikowa, J. Żelazny zabrał głos i  korzystając z obecności Zastępcy Rady Gminy, K.  

Oszusta,  stwierdził,  że  Wójt  zarzucił  mu  kłamstwo.  Rzecz  miała  związek  z  sytuacja  na 

zebraniu wiejskim w Zaklikowie. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy stwierdził, że też jest 

za tym, by sprzedać tzw. „ścionki”, jednakże, jeśli figurują one w dokumentach jako drogi, 

należy je najpierw przekształcić. Stwierdził, że sołtys ma ochronę prawna jako funkcjonariusz 

publiczny  i  może  dochodzić  swoich  praw  przed  sądem.  Sołtys  wsi  Lipa,  E.  Łukasiewicz 

zapytała, jakie jest przeznaczenie działek, które Gmina nabyła w Lipie. Wójt poinformował,  
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ze  konkretnego  przeznaczenia  nie  ma.  Poprosiła  o  informację  na  temat  terminu 

przeniesienia  progów  zwalniających  z  ulicy  Leśnej  na  Spacerową,  oraz  prac  na  placu 

targowym w Lipie. Kierownik referatu inwestycji, A. Łosek wyjaśniła, że progi przeniesione 

zostaną  w  przyszłym  tygodniu.  Sołtys  Zdziechowic  Pierwszych,  W.  Stefaniak   poprosił  o 

wycięcie  tarnin  przy  drodze  dojazdowej  do  pól  od  strony  Józefowa.  Zastępca 

Przewodniczącej Rady Gminy zaapelował o jak najszybszy remont przerwanej grobli Zalewu. 

Radny  R.  Polański  doradził,  by  skonsultować  się  z  doświadczonymi  konsultantami  co  do 

dostosowania  założeń  projektu  do  funkcji,  jaką  pełnić  ma  zbiornik.  Radny  A.  Grzyb 

zasygnalizował, że kładka za mostem kolejowym wymaga naprawy.

Ad. 9.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  E.  Czajka  -   wobec  wyczerpania  porządku  obrad  zamknęła 

obrady XXII Sesji Rady Gminy Zaklików.

Protokolant Przewodnicząca Rady Gminy

T. Paleń Ewa Czajka
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